
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 29. november 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 89
Forslag til lov om ændring af tobaksafgiftsloven, lov om forskellige forbrugsafgifter, 
momsloven og forskellige andre love og om ophævelse af lov om ændring af lov om 
forskellige forbrugsafgifter og opkrævningsloven. (Regulering af antallet af cigaretter i en 
pakke, indførelse af afgift på nikotinprodukter, sammenlægning af afgiftssatserne for røg-
fri tobak, justering af betingelser for fjernsalgsregistrering for visse punktafgifter, ændring 
af momsloven som reaktion på covid-19-pandemien m.v.).
Af skatteministeren (Morten Bødskov)

Spørgsmål 9
Hvad er ministerens kommentar til, at markedsandelen for snus er steget fra syv pct. 
til 46 pct. i løbet af de seneste 20 år i Norge, idet udviklingen er sket på bekostning 
af cigaretter, og at totalforbruget af tobak i samme periode er halveret? Der henvises 
til indlægget ”Er forbud mod nye nikotinprodukter hensigtsmæssigt?” bragt i Berlingske 
den 21. oktober 2021. Endvidere bedes ministeren fremlægge de sundhedsmæssige 
konsekvenser af udviklingen i Norge.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kenneth Mikkelsen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kenneth.Mikkelsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Anne Paulin
formand
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